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PROTOKÓŁ Nr XXIII/2017

z sesji Rady Gminy Wilczęta odbytej

w dniu 21 czerwca 2017 r.

Ad. pkt.  1 – otwarcie obrad.

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Krystyna Kaczyńska, która
powitała radnych oraz zaproszonych gości: Panią Beatę Andrzejczuk – Wójta Gminy,
Panią Monikę Gońca – Skarbnika Gminy, Pana Macieja Jemielitę – Kierownika Posterun-
ku policji w Wilczętach, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy, sołtysów so-
łectw oraz przybyłą na salę publiczność.

W dniu 28 maja 2017 r. odbyły się w naszej gminie wybory uzupełniające do Rady
Gminy Wilczęta w okręgu Nr 2 (Wilczęta – Zielona). Proszę pana Ryszarda  Żemiera,
Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej w Wilczętach, o przedstawienie informa-
cji z wyników wyborów. Informacja stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Dziękuję.

Stwierdzam, że nabycie prawa radnego wiąże się z wcześniejszym złożeniem ślubowa-
nia. Proponuję, aby ślubowanie odbywało się w następujący sposób: odczytam rotę ślu-
bowania, a pani Irena Cecylia Dubiec wypowie wg swojego wyboru, słowo „ślubuję” lub
zwrot „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”.

Czy są inne propozycje? Z uwagi na brak innych propozycji przystąpiono do ślubowa-
nia.

Przewodnicząca Rady odczytała rotę ślubowania:

"Wierny  Konstytucji  i  prawu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  ślubuję  uroczyście
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na wzglę-
dzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców".

a następnie Pani Irena Cecylia Dubiec złożyła ślubowanie wypowiadając słowo „Ślubuję,
tak mi dopomóż Bóg”.

Przewodnicząca Rady podziękowała za złożenie ślubowania i stwierdziła, że od tej chwili
jest pani pełnoprawnym radnym Rady Gminy Wilczęta oraz poprosiła o potwierdzenie
złożenia ślubowania podpisem, co stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt.  2. – stwierdzenie prawomocności obrad.

Na podstawie listy obecności radnych Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest
prawomocna, ponieważ na 15 radnych w obradach uczestniczy 14 – lista obecności sta-
nowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 3. – Zatwierdzenie porządku posiedzenia.

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek sesji:

1. Otwarcie obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnie-

nie lub zmianę.
4. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy Wilczęta z działalności między sesjami. 



6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/6/14 Rady Gminy Wilczęta z

dnia 26 listopada 2014 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w WPF na lata 2017-2025.
9.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  Gminy  Wilczęta  na
2017 rok
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wilczęta.
11. Podjęcie uchwały w w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku so-

łectwa dotyczącego zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckie-
go (Sołectwo Słobity).

12. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wilczęta z tytułu wykonania budżetu 
gminy Wilczęta za 2016 r.
1) zapoznanie ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Wilczęta za 2016 

rok;
2) zapoznanie z opinią RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Wilczęta za 2016 rok;
3) zapoznanie ze sprawozdaniem finansowym;
4) zapoznanie z informacją o stanie mienia gminy Wilczęta;
5) zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta;
6) zapoznanie z opinią RIO dotyczącą wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Wilczęta w sprawie absolutorium;
7) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wilczęta za 2016 rok;
8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wilczęta

z tytułu wykonania budżetu gminy Wilczęta za 2016 rok.
13. Rozpatrzenie wniosków Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonych w jed-

nostkach organizacyjnych Gminy.
14. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016.
15. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Wilczęta z organizacjami

pozarządowymi w roku 2016.
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
17. Wnioski i oświadczenia radnych.
18. Zakończenie obrad.

Wójt Gminy – Proszę o dopisanie do porządku obrad pkt. dotyczącego „Podjęcia uchwa-
ły w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego zmia-
ny  zakresu  przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  (Sołectwo  Bardyny)”,  oraz
umieszczenie w porządku obrad pkt. 11 jako pkt 8 a obecnie proponowanego jako pkt
9. 

Przewodnicząca Rady – Jeżeli nie ma więcej wniosków co do zmiany porządku obrad,
przystąpimy do przegłosowania wniosku zgłoszonego przez panią Wójt.
Głosowanie: 14 „za”.
Stwierdzam, że porządek obrad dzisiejszej sesji został zmieniony przez wprowadzenie
dodatkowo w/w punktu i zmianę, zgłoszonych przez panią Wójt, kolejności rozpatrywa-
nych projektów uchwał.

Ad. pkt. 4. – przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z poprzedniej sesji Nr XXII/2017 z dnia 28 kwietnia 2017 r. przyjęto jedno-
głośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 radnych), bez odczytywa-
nia.

Ad. pkt. 5. – Sprawozdanie Wójta Gminy Wilczęta z działalności między sesjami.

Sprawozdanie  z  działalności  między  sesjami  przedstawiła  Pani  Beata  Andrzejczuk –
Wójt Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu



Ad. pkt. 6. – Interpelacje i zapytania radnych.

Wójt Gminy podziękowała sołtysowi Sołectwa Bardyny panu Marcinowi Niskiemu za za-
angażowanie i przygotowanie placu zabaw w Bardynach.

Radny Roman Waldeck poruszył kilka spraw. Zapytał jak jest rzeczywiście z pracami in-
terwencyjnymi w powiecie; 2) stara kanalizacja ściekowa w Gładyszach – jak „daleko” 
są sprawy dokumentacji; 3) przystanek PKS w Gładyszach – brak szyby.

Radny Tadeusz Gębarowski poruszył sprawę drogi przy stawie w Słobitach.

Radna Irena Dubiec poruszyła kilka spraw. Zapytała, dlaczego pani Wójt nie tworzy ze-
społu integracyjnego, który miał przygotowywać wszystkie wnioski o dotacje unijne? 2)
czy składany był wniosek na kanalizację w Gładyszach, jak to daleko jest zaangażowa-
ne? 3) jak jest rozliczany ciągnik „zetor” w Zakładzie Komunalnym, który ostatnio pra-
cuje u pana Jerzego Cylupy?

Radna Elżbieta Skubij zapytała czy są poczynione działania na świetlicach w Bardynach
i Starym Siedlisku oraz przypomniała, że radni chcieliby mieć sprawozdania, na piśmie,
jakie pani Wójt składa z działalności między sesjami.

Radna Irena Dubiec zapytała, kiedy rozpoczną się prace dotyczące podnoszenia pozio-
mu studzienek na kanalizacji ściekowej w Wilczętach. Obecnie są one usytuowane poni-
żej poziomu gruntu i wody opadowe przez nie dostają się do kanalizacji.

Przewodnicząca Rady zapytała o wyciągnięte konsekwencje wobec osób winnych, zwią-
zane z dopalaczami, które pojawiły się w Gimnazjum Publicznym w Wilczętach.

Radna Lilla Kaczorek-Niska zwróciła uwagę na obowiązek właścicieli nieruchomości w
utrzymywaniu czystości na chodnikach przylegających do posesji (Uchwała Rady Gminy
z 31 sierpnia 2007 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie
Gminy Wilczęta). Do chwili obecnej prace te wykonują pracownicy zatrudnieni w ra-
mach prac  interwencyjnych.  Następnie  stwierdziła,  że  po co  przyjmować regulamin
skoro nikt go nie przestrzega. Zastanowić się, jak wyegzekwować od tych właścicieli
zapłatę za to, co zostało wykonane a co należy do ich obowiązków.

Przewodnicząca Rady zapytała jak jest przestrzegana uchwała Rady Gminy Wilczęta z 
2007 r. dotycząca opłat za korzystanie z targowiska w Wilczętach.

Ad. pkt. 7. – zmiany uchwały Nr I/6/14 Rady Gminy Wilczęta z dnia 26 listopada 2014 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/6/14 Rady Gminy Wilczęta z
dnia 26 listopada 2014 r zapoznał zebranych Pan Ryszard Żemier – Pracownik Urzędu
Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu.

Projekt uchwały dotyczy uzupełnienia składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta. 
Do pracy w Komisji Rewizyjnej zgodę wyraziła Radna Irena Dubiec.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod
głosowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jaw-
nym (w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr XXIII/146/17 stano-
wiącą załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 8. –  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego 
zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Słobity).

Z treścią projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku so-
łectwa dotyczącego zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego zapo-



znała zebranych Pani Beata Andrzejczuk – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod
głosowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jaw-
nym (w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr XXIII/147/17 stano-
wiącą załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 9. –  rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego 
zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego (Bardyny).

Z treścią projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku so-
łectwa dotyczącego zmiany zakresu przeznaczenia środków funduszu sołeckiego zapo-
znała zebranych Pani Beata Andrzejczuk – Wójt Gminy. Projekt uchwały stanowi za-
łącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Proszę o zgłaszanie się do zadawania pytań. Czy ktoś z Pań i Panów radnych chciałby 
zgłosić zmiany do uchwały?

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod
głosowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jaw-
nym (w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr XXIII/148/17 stano-
wiącą załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu

Ad. pkt. 10. – zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilczęta na lata 2017
– 2025.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Wilczęta na lata 2017-2025 zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy.
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu. Do projektu uchwały
w załączniku nr 2, wprowadzono zmiany stanowiące załącznik Nr 12 do niniejszego pro-
tokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:



1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniowała
pozytywnie projekt uchwały, przed dzisiejszymi zmianami.

2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opinio-
wała pozytywnie projekt uchwały, przed dzisiejszymi zmianami.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniowała pozytywnie projekt uchwały, przed dzisiejszymi zmianami.

Radna Irena Dubiec zapytała czy remont świetlic w Bardynach i Starym Siedlisku, to
działania na ten rok i z jakich funduszy?

Wójt  Gminy  poinformowała,  że  będzie  to  wykonywane  w  tym  roku  z  kredytu
zaciągniętego przez Gminę.

Skarbnik Gminy uzupełniając odpowiedź poinformowała, że przyjęto taką zasadę, że
dopiero po uzyskaniu informacji za jaką konkretną kwotę będzie wykonane zadanie,
składany będzie wniosek o pożyczkę.

Radny Ryszard Wargacki zapytał, czy za planowane 300 tys. zł na remont świetlicy w
Starym Siedlisku to ma być wybudowany pałac?

Wójt Gminy odpowiadając poinformowała, że ta kwota została przyjęta uchwałą i nic
nie  zmieniamy.  Jest  to  kwota  szacunkowa,  musimy  przygotować  dokumentację.
Wydamy tyle ile wyniesie kosztorys.

Radny Ryszard Adamczyk zabierając głos  stwierdził,  że  nie  każdy chciał  się  podjąć
wykonania kosztorysu tej  świetlicy z powodu części  wad „ukrytych” na niej.  Kiedyś
wykonano remont odwrotnie nie od dachu do dołu a od dołu do góry. Dach przecieka –
sufity do wymiany (deski, krokwie).

Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały,
po wprowadzonej zmianie załącznika nr 2, który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu
jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 radnych) jako uchwałę Nr XXIII/149/17 sta-
nowiącą załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 11. – zmiany w budżecie gminy na 2017 r.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2017 r. zapoznała
zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr
14 do niniejszego protokołu. Do projektu uchwały, w załączniku nr 3, wprowadzono
zmiany stanowiące załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było

Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod gło-
sowanie powyższy projekt uchwały, po wprowadzonej zmianie załącznika nr 3, który
przyjęto w głosowaniu jawnym przy 13 głosach „za”  i  1  „wstrzymującym się” jako
uchwałę Nr XXIII/150/17 stanowiącą załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu.



Ad. pkt. 12. – zmiana statutu gminy.

Z treścią projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Wilczęta  zapoznał
zebranych Pan Ryszard Żemier – Pracownik Referatu Organizacyjnego Urzędu Gminy
Wilczęta. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu.
Projekt Statutu omawiany i rozpatrywany był już od kilku miesięcy. Po spotkaniu z
Przewodniczącymi Komisji Rady w dniu 13 czerwca 2017 r. wypracowano wersję koń-
cową, którą przedstawiono Komisjom do zaopiniowania i dzisiaj na sesji do zatwierdze-
nia.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania.
Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod głosowanie powyższy projekt uchwały,
który przyjęto jednogłośnie w głosowaniu jawnym (w głosowaniu udział wzięło 14 rad-
nych) jako uchwałę Nr XXIII/151/17 stanowiącą załącznik Nr 18 do niniejszego pro-
tokołu.

Ad. pkt.  13. – udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wilczęta.

Ad. pkt. 13.1  . – zapoznanie ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2016.

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2016 przedstawiła zebranym Pani
Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 19 do niniejszego
protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 13.2  . – zapoznanie z opinią RIO w sprawie sprawozdania.

Z Uchwałą Nr RIO.IV-0120-132/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachun-
kowej w Olsztynie z dnia 6 kwietnia 2017 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym
przez Wójta Gminy Wilczęta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wilczęta za
2016 rok zapoznała zebranych Pani Monika Gońca – Skarbnik Gminy. Uchwała stanowi
załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 13.3  . – zapoznanie ze sprawozdaniem finansowym za rok 2016.

Z treścią sprawozdania finansowego za rok 2016 zapoznała zebranych Pani Monika
Gońca – Skarbnik Gminy. Sprawozdanie finansowe stanowi załącznik Nr 21 do niniej-
szego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 13.4  . – zapoznanie z informacją o stanie mienia.

Informację  o  stanie  mienia  Gminy  przedstawiła  zebranym Pani  Monika  Gońca  –
Skarbnik Gminy. Informacja stanowi załącznik Nr 22 do niniejszego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.



Ad. pkt. 13.5  . – zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Wilczęta.

Przewodnicząca Komisji  Rewizyjnej Radna Lilla  Kaczorek-Niska powiedziała,  że na
posiedzeniu Komisji  Rewizyjnej w drodze głosowania 2 radnych „za” przy 2 głosach
„wstrzymujących się” komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie Wójta Gminy Wil-
częta z wykonania budżetu za 2016 rok. Opinia Komisji stanowi załącznik Nr 23 do ni-
niejszego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Ad. pkt. 13.6  . – opinia RIO w sprawie wniosku KR.

Z Uchwałą Nr RIO.IV-0120-318/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachun-
kowej w Olsztynie z dnia 5 czerwca 2017 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji
Rewizyjnej  Rady Gminy Wilczęta w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi  Gminy
Wilczęta za 2016 rok zapoznała zebranych Pani Lilla Kaczorek-Niska – Przewodnicząca
Komisji Rewizyjnej. Uchwała RIO stanowi załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu.

Wniosków i dyskusji nie było.

Przerwa w sesji od godz. 11.35 do godz. 11.50

Ad. pkt. 13.7  . – zatwierdzenie sprawozdania finansowego za rok 2016.

Z treścią projektu uchwały w sprawie zatwierdzenie sprawozdania finansowego za
rok 2016 zapoznała zebranych Pani Krystyna Kaczyńska – Przewodnicząca Rady. Pro-
jekt uchwały stanowi załącznik Nr 25 do niniejszego protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:
1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje

pozytywnie powyższy projekt uchwały.
3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-

twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za
2016 rok, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 10 głosach „za”, 2 „przeciw” 2
„wstrzymujących się”  jako uchwałę Nr XXIII/152/15 stanowiącą załącznik Nr 26 do
niniejszego protokołu.

Ad. pkt. 13.8  . – udzielenie absolutorium za rok 2016.

Z treścią projektu uchwały w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy Wilczęta  absoluto-
rium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok zapoznała zebranych Pani Krystyna Ka-
czyńska – Przewodnicząca Rady. Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 27 do niniejsze-
go protokołu.

Wnioski komisji rady do projektu tej uchwały przedstawili:

1. Radna Lilla Kaczorek-Niska Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

2. Radna Elżbieta Skubij Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury ... – komisja opiniuje
pozytywnie powyższy projekt uchwały.



3. Radny Ryszard Adamczyk Przewodniczący Komisji Inicjatyw Gospodarczych i Rolnic-
twa – komisja opiniuje pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Dyskusji i wniosków nie było.

Z uwagi na brak głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała i poddała pod
głosowanie powyższy projekt uchwały, który przyjęto w głosowaniu jawnym przy 8 gło-
sach „za”, 4 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” jako uchwałę Nr XXIII/153/15 sta-
nowiącą załącznik Nr 28 do niniejszego protokołu.

Przewodnicząca Rady Pani Krystyna Kaczyńska pogratulowała Pani Wójt za uzyskanie 
absolutorium.

Wójt Gminy Pani Beata Andrzejczuk podziękowała radnym za udzielenie absolutorium 
za 2016 rok. Dziękuję pracownikom urzędu gminy, którzy na co dzień zajmują się reali-
zacją budżetu, tym bardziej, że był to trudny rok.

Ad. pkt. 14. – wnioski Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli w jednostkach 
organizacyjnych gminy.

Pani Lilla Kaczorek-Niska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej –  Wnioski Komisji
Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli w jednostkach organizacyjnych gminy doty-
czących wykonania budżetu jednostek za 2016 r. otrzymaliście państwo wraz z mate-
riałami na dzisiejszą sesję Rady. Wnioski stanowią załącznik Nr 29 do niniejszego pro-
tokołu.

Na dzień dzisiejszy wpłynęły dwa wyjaśnienia do protokołów od Kierownika GOPS i
od Dyrektora Zakładu Komunalnego. Wyjaśnienia te zostały odczytane.

Wójt Gminy – Chciałabym odnieść się do uwag i wniosków Komisji Rewizyjnej ponieważ
są one w ocenie mojej i pani Skarbnik krzywdzące jeżeli chodzi o decyzje jakie zostały
podjęte w kwestii nagrody (dotacji) które Wojewoda przyznał dla GOPS w Wilczętach.

Skarbnik Gminy przedstawiła decyzję Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z 28.11.2016
r. zwiększający plan dotacji na dofinansowanie bieżącej działalności ośrodków pomocy
społecznej, pismo z dnia 23.11.,2016 r. z sugestią Wojewody oraz zarządzenie Wójta
Gminy Wilczęta z 30.11.2016 r. zwiększające plan finansowy wydatków GOPS o otrzy-
mane środki w podziale na paragrafy. W powyższej sprawie w dniu 20.06.2017 r. Dy-
rektor Wydziału Polityki Społecznej wydał opinię potwierdzającą prawidłowość wydatko-
wania dotacji przyznanej ww decyzją.
Cytat z ww opinii „Wójt Gminy Wilczęta dokonując podziału otrzymanej dotacji na wy-
nagrodzenia  oraz  pozostałe  potrzeby  bieżące  ośrodka  rozdysponował  i  wydatkował
przyznane środki zgodnie z przeznaczeniem”.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Nie było mowy, członkowie Komisji to potwierdzą, zwrotu
„o konieczności” jakiego użyła pani Skarbnik. Chciałam zauważyć, że w protokole zapi-
sane jest to, co miało miejsce w trakcie kontroli i dokumenty jakie nam zostały przed-
stawione.

Radna Irena Dubiec zauważyła, że w protokole zapisane jest 300 tys zł na świetlicę w
Starym Siedlisku, ale chyba większe potrzeby są na remont jakiejkolwiek szkoły.

Odpowiadając Wójt poinformowała, że instytucje które kontrolują a także przed nadzo-
rem budowlanym za stan budynków odpowiada Wójt. Budynek świetlicy w Starym Sie-
dlisku jest w stanie złym, budynek świetlicy w Bardynach jest w stanie katastrofalnym i
zamknięty od dłuższego czasu. W tych sprawach państwo podjęliście uchwałę.

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem do Pani Danuty Królikiewicz – Kierownika
GOPS Wilczęta – Jak pani uważa, czy pani pracownicy zostali pokrzywdzeni czy nie?



Pani Danuta Królikiewicz odpowiedziała, że nie zostali pokrzywdzeni.

Nastąpiła dyskusja dotycząca: podwyżek płac, wpływu do GOPS pisma i decyzji o dota-
cji itp. w której udział wzięli: Wójt Gminy, Skarbnik Gminy, Radna Monika Mierzwicka,
Radna Elżbieta Skubij, Pani Danuta Królikiewicz, bez udzielania głosu przez Przewodni-
czącą Rady.

Kolejna sprawa jaką poruszono był zapis pkt. 2 i 3 wniosków z kontroli przeprowadzo-
nej w Urzędzie Gminy Wilczęta. „Według Komisji dopuszczono się niegospodarności tzn.
zadanie pn. „Dowożenie uczniów do szkół na terenie Gminy Wilczęta” zostało osiągnię-
te, ale przy zaangażowaniu zbyt dużych środków finansowych (awarie nowo zakupio-
nych pojazdów i związana z tym konieczność wynajmu transportu zastępczego, osta-
teczna likwidacja gminnego transportu, konieczność wypłaty odpraw kierowcom auto-
busów, zbędny składnik mienia komunalnego powodujący dodatkowe koszty)”. W dys-
kusji udział wzięli: Radna Elżbieta Skubij, Radna Lilla Kaczorek-Niska, Wójt Gminy.

Wójt Gminy odpowiadając poinformowała, że osobą która zajmowała się koordynacją
dowożenia do szkół był Pan Zbigniew Łachmański. Do jego zadań należało między inny-
mi nadzór nad kierowcami i opiekunkami, nadzór i przeglądy bieżące autobusów, koor-
dynacja zakupu paliwa oraz rozliczenie czasu pracy kierowców. W razie awarii autobu-
sów informował o tym i przekazywał je do naprawy wyspecjalizowanym firmom. O po-
wyższych faktach i wydatkach byliście państwo na bieżąco informowani.
Wiadomo, że kupując autobusy używane, prawdopodobieństwo ryzyka związanego z
awariami zawsze jest. Proponowane były różne koncepcje dowożenia.
Uważam, że ten wniosek nie jest zasadny i z nim się nie zgadzam.

Nastąpiła dyskusja dotycząca: sporządzania wniosków na drogi gminne, wykonywania
remontów na tych drogach, sporządzania kosztorysów, napraw gwarancyjnych dróg, w
której udział wzięli: Radny Ryszard Wargacki, Radna Monika Mierzwicka, Pan Łukasz
Korneluk, Pan Marian Zasowski, bez udzielania głosu przez Przewodniczącą Rady.

Przewodnicząca Rady zadała pytanie, odnośnie składanych wniosków na remonty dróg:
braku dokumentacji, nieuzupełnienia braków w dokumentacji itp. co spowodowało ne-
gatywne rozpatrzenie wniosków. Według Komisji Rewizyjnej Wójt miała wystarczająco
dużo czasu (około 7 miesięcy) na odpowiednie przygotowanie wszystkich dokumentów.

Wójt Gminy poinformowała, że z punktu widzenia formalnego zadanie jedno i drugie
(obie drogi) z budżetu gminy uchwałą zostały wycofane. Druga kwestia, rozporządze-
nie, które we wniosku jest cytowane nie określało jednoznacznie, że strategia rozwoju
gminy jest obligatoryjnym obowiązkiem i dokumenty planistyczne, które Gmina posia-
da mogą być również uznawane. Na początku mojej pracy trzeba było wnioskować o
pieniądze na przygotowanie strategii rozwoju Gminy. Według interpretacji Urzędu Mar-
szałkowskiego plan odnowy miejscowości powinna mieć miejscowość i „A” i miejsco-
wość „B”, czyli zarówno Stare Siedlisko, Nowica i Księżno. Zabrakło czasu aby te plany
odnowy Nowicy i Księżna przygotować. Jeśli chodzi o nieusunięcie braków w dokumen-
tacji – nie da się przez tydzień napisać strategii a jej brak był zasadniczym powodem
dla którego wnioski nie otrzymały dofinansowania. W przypadku drogi Księżno-Sopoty,
z czym ja się zgodzić nie mogę, zarzucono nam, że droga ta nie prowadzi do jednostki
osadniczej, ponieważ każda z dróg powinna być w środku wsi.

Radna Lilla Kaczorek-Niska – Na czym polega problem – problem z pozostałymi wnio-
skami Komisji Rewizyjnej. Kontrola jest po to, aby „wyłapać” jakieś nieprawidłowości i
aby je w przyszłości zniwelować. W rozporządzeniu mowa jest o dokumencie strate-
gicznym. Z punktu rolnika, który też składa wnioski i nie ma tylu pracowników, musi
wiedzieć, co to jest dokument strategiczny a jeśli nie wie to dzwoni dotąd aż się dowie.
Droga Stare Siedlisko – Księżno – brakowało dokumentu strategicznego miejscowości
przede wszystkim Księżno, ponieważ droga „leży” w obrębie Księżno. Jakie wnioski –
należy kilkakrotnie sprawdzić, dowiedzieć się, dopytać u kilku różnych źródeł, aby mieć



pewność, że wykonana praca miała jakikolwiek sens. Mamy kolejny rok, mamy kolejne
wnioski i chcemy tego uniknąć.
Pamiętajcie państwo, że przegłosowując wnioski (zalecenia Komisji Rewizyjnej), szcze-
gólnie związane z wydatkami, aby mieć świadomość przy głosowaniu następnego bu-
dżetu, że takie wnioski przyjęliśmy i powinny być wykonane.

Po przeprowadzeniu dyskusji przystąpiono do głosowania.
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przedstawione wnioski Komisji Rewizyj-
nej, które przyjęto w głosowaniu jawnym przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym
się”. 

Ad. pkt. 15. – ocena zasobów pomocy społecznej.

Pani Danuta Królikiewicz zapoznała zebranych z oceną zasobów pomocy społecznej
za rok 2016. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 30 do niniejszego protokołu.

Dyskusji i wniosków nie było.

Ad. pkt.   16. – realizacja programu współpracy z organizacjami pozarządowymi.

Pani Agnieszka Widuń – Kierownik Referatu Rolnictwa ….. Urzędu Gminy Wilczęta,
zapoznała zebranych ze sprawozdaniem z realizacji programu współpracy Gminy Wil-
częta z organizacjami pozarządowymi w roku 2016. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr
31 do niniejszego protokołu.

Dyskusji i wniosków nie było.

Przerwa w obradach od 13.25 do 13.40

Salę posiedzeń opuścił radny Tadeusz Gębarowski.

Ad. pkt.   17. – odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Na interpelację radnego Romana Waldeck, który poruszył sprawę zatrudniania w ra-
mach prac interwencyjnych, odpowiedzi  udzieliła  Wójt Gminy, która powiedziała,  że
przy pracownikach interwencyjnych dofinansowanie z urzędu pracy jest 50% do kosz-
tów. W tym roku urząd pracy dofinansowuje do pracownika przez 6 miesięcy a urząd
gminy na kolejne 4 miesiące (razem 10 miesięcy). Należy pamiętać, że takiemu pra-
cownikowi przysługują też wszelkie dodatki jako pracownikowi na etacie.
Co do kanalizacji w Gładyszach, to dokumentacja została przygotowana, wniosek złożo-
ny. Wniosek nie otrzymał dofinansowania ponieważ kryteria jakie były brane pod uwa-
gę to kryteria statystyczne (między innymi gęstość zaludnienia, dochody w naszej gmi-
nie).
Pan Łukasz Korneluk, Dyrektor Zakładu Komunalnego, uzupełniając odpowiedź poinfor-
mowała, że dokumentacja na kanalizację Gładysz kosztowała około 30 tys. zł.
Co do przystanku (wiaty) PKS w Gładyszach, to rzeczywiście pojawiła się sytuacja gdzie
młodzież robi psikusy na przystankach autobusowych i wypychają (wyciągają) te szy-
by. Firma, która będzie stawiać przystanek w Słobitach naprawi te przystanki gdzie
szyby są powyciągane.

Kierownik Posterunku Policji w Wilczętach – jeżeli będą takie przypadki i jeśli państwo
wiecie, kto to robi proszę dać znać a my przeprowadzimy postępowanie. Można zgła-
szać na 997, 112 a także zgłaszać internetowo do „Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpie-
czeństwa”.

Na interpelację radnego Tadeusza Gębarowskiego, który poruszył sprawę drogi przy
stawie w Słobitach, odpowiedzi udzieliła pani Wójt Gminy, która poinformowała, że zło-
żony zostanie wniosek do Wojewody o przejęcie tej drogi.



W odniesieniu do interpelacji radnej Ireny Dubiec w sprawie zespołu interdyscyplinar-
nego, pani Wójt powiedziała, że zespół złożony jest z pracowników GOPS, szkół i ma na
celu pracę z osobami zagrożonymi przemocą.
2) Pisaniem wniosków, w urzędzie gminy, zajmuje się pani Agnieszka Widuń. Współ-
pracuje z osobami które mają odpowiednie kwalifikacje.
Co do wniosku na kanalizację w Gładyszach pani Wójt odpowiedziała przy interpelacji
Radnego Romana Waldeck.
Na zapytanie dotyczące rozliczania ciągnika „Zetor” w Zakładzie Komunalnym użytko-
wanego przez Pana Jerzego Cylupę informacji udzielił pan Łukasz Korneluk – Dyrektor
Zakładu – informując, że praca ciągnika rozliczana jest zgodnie z kartą pracy i na jej
podstawie wystawiana jest faktura.

Natomiast  w  odpowiedzi  na  zapytanie  Radnej  Elżbiety  Skubij  dotyczącej  podjętych
działań na świetlicach w Bardynach i Starym Siedlisku, Pani Wójt powiedziała, że na
świetlicę w Bardynach nadal nie ma dokumentów od biegłego, wobec tego wszystkie
decyzje zostały wstrzymane. Jeśli chodzi o Stare Siedlisko jesteśmy w trakcie przygoto-
wywania dokumentacji.

Odnosząc się do zapytanie Radnej Ireny Dubiec, kiedy rozpoczną się prace dotyczące
podnoszenia studzienek kanalizacyjnych, pan Łukasz Korneluk powiedział, że na dzień
dzisiejszy nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie z uwagi na trudną sytuację fi-
nansową Zakładu Komunalnego.

W odpowiedzi na zapytanie Pani Krystyny Kaczyńskiej dotyczące wyciągnięcia konse-
kwencji wobec osób winnych, związanych z dopalaczmi, odpowiedzi udzieliła Pani Wójt
informując, że sporządzona została notatka Dyrektora Gimnazjum o wyjaśnieniu tej ca-
łej sytuacji. Uczennice mają obniżone zachowanie. Policja prowadzi postępowanie w tej
sprawie.

Na interpelację Radnej Lilli Kaczorek-Niskiej, w której poruszyła sprawę obowiązku wła-
ścicieli nieruchomości na utrzymywaniu czystości na chodnikach przylegających do ich
posesji, odpowiedzi udzieliła Pani Wójt, która powiedziała, że zgodnie z obowiązującymi
przepisami, na dzień dzisiejszy, za czystość na chodnikach przylegających do posesji
odpowiada właściciel posesji.

Na zapytanie Radnej Krystyny Kaczyńskiej dotyczące przestrzegania uchwały w sprawie
opłat za korzystanie z targowiska w Wilczętach, odpowiedzi udzieliła Pani Wójt, która
powiedziała, że były uiszczane jednorazowe wpłaty od osób, które rozstawiają swoje
kramy.  Wpłaty  te,  każdy ma uiszczać  samodzielnie  w kasie  urzędu gminy.  My nie
mamy do tego służb ani inkasenta, którzy by egzekwowali te należności.

Ad. pkt.   18. – wnioski i oświadczenia radnych.

Radna Lilla Kaczorek-Niska zwróciła się z apelem do radnych i sołtysów o przekazywa-
nie informacji, wyjaśnianie mieszkańcom na czym polega fundusz sołecki, jak te pienią-
dze przeznaczyć. Aby nie było sytuacji, że mieszkańcy podejmują decyzję o budowie
placu zabaw a nie przygotowują pod niego terenu. Urządzenia na plac zabaw zakupio-
no, zamontowano a teren nieprzygotowany i są pretensje do wszystkich tylko nie do
siebie.

Radna Elżbieta Skubij zapytała Pana Bogdana Pochodaja – Radnego Powiatu Braniew-
skiego – czy przywiózł może z sesji rady Powiatu dla nas jakieś dobre wieści?

Pan Bogdan Pochodaj poinformował, że na sesji Rady Powiatu zabezpieczono środki na 
drogę Stare Siedlisko – Dębiny w kwocie 140 tys. zł z tego 80 tys. „Powiat”, 50 tys zł 



Nadleśnictwo i 10 tys. Gmina Wilczęta. Moim zdaniem zamiast, przez tyla lat utrzymy-
wać sztucznie Zakład Komunalny w Wilczętach, przeznaczyć środki na drogi.

Radny Roman Waldeck poruszył sprawę kosztu za energię elektryczną zużywaną przez 
przepompownie na kanalizacji – ile każda przepompownie „pochłania” pieniędzy za zu-
żytą energię elektryczną?

Odpowiedzi udzielił Pan Łukasz Korneluk informując, że koszty te są zawarte przy wnio-
sku o zatwierdzenie taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków i taryfy za zbiorowe za-
opatrzenie w wodę.

Radna Elżbieta Skubij złożyła życzenia Panu Ryszardowi Siedleckiemu – Dyrektorowi 
Gimnazjum w Wilczętach – W imieniu całej Rady chcieliśmy złożyć podziękowanie za 
wieloletnią, sumienną, owocną i pełną oddania pracę na stanowisku Dyrektora Gimna-
zjum w Wilczętach i jednocześnie życzymy zdrowia i dalszych sukcesów w życiu zawo-
dowym i prywatnym.
Następnie nastąpiły brawa oraz wręczono kwiaty i upominek.

Pan Ryszard Siedlecki – Dziękuję państwu za wieloletnią współpracę. Osobiście zawsze
czułem wsparcie z Waszej strony, jeśli  chodzi o szkoły. Szkoła jest taką jednostką,
gdzie sama nie wypracowuje pieniędzy ale potrzebuje. Z waszej strony jest dobra wola
i myślę, że ta dobra wola będzie również po stronie Pani Marzeny, która teraz będzie
też dyrektorem tego budynku. Dziękuję.
Pochwalę  się  wynikami  w  nauce.  Z  języka  polskiego  jesteśmy  „powyżej”  Powiatu,
przedmioty matematyczno-przyrodnicze wynik równy w Polsce, matematyka 13 pkt.
ponad Polskę.

Pani Olga Karpińska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Słobitach – w imieniu rady pe-
dagogicznej i uczniów podziękowała wszystkim radnym za współpracę, pomoc w roz-
wiązywaniu problemów życząc dalszej współpracy w nadchodzących latach.

Ad. pkt.  17. – zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania się tematyki obrad Przewodnicząca Rady podziękowała wszyst-
kim za udział i zakończyła  posiedzenie.

Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 14:20.

PROTOKOŁOWAŁ:    PRZEWODNICZĄCA
Ryszard Żemier RADY GMINY WILCZĘTA

   Krystyna Kaczyńska
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